
Protokół na 56/2023 

 z  posiedzenia Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego w dniu 22 listopada 2023 r., pod 

przewodnictwem Pana Leszka Siwka – Przewodniczącego Komisji. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1.Członkowie Komisji według załączonej listy obecności – obecnych było 8/8 członków 

2. Pani Bożena Kordek - Wójt Gminy   

3. Pan Cezary Pietrzak- Sekretarz Gminy  

4. Pani Marzena Kulesza - Skarbnik 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 5 października 2023 r.  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” w Gminie 

Małkinia Górna na lata 2024-2028. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” w Gminie 

Małkinia Górna na lata 2024-2028. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od żądania zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024 – 2028.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Małkinia Górna 

do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością ” – edycja 

2024 ogłoszonego przez Ministra Rodziny i Polityki Społecznej.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, w tym usługi sąsiedzkie, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego na 2024 rok. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego z przeznaczeniem na sfinansowanie deficytu budżetowego oraz 

na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Małkinia Górna na lata 2023-2036. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Małkinia 

Górna na 2023 rok. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Małkinia Górna na lata 2024-2037.  

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Małkinia 

Górna na 2024 rok.  

13. Sprawy różne. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad. Głosowało 7 radnych.  



 

Punkt 1.  

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół z posiedzenia komisji w dniu 6 września 2023 r. 

Głosowało 7 radnych.  

Punkt 2. 

Pani Katarzyna Sobieska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – wyjaśniła, ze trzy kolejne 

uchwały są ze sobą powiązane i dotycząc nowej edycji programu Posiłek w szkole i w domu, 

ustanowionego w sierpniu przez Radę Ministrów.  Dane programu w stosunku do kończącej się 

edycji nie zmieniły się. Program przewiduje wsparcie finansowe gmin w udzieleniu pomocy 

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. Z pomocy mogą 

korzystać osoby, które nie przekroczą 200% kryterium dochodowego. Rozwiązanie to wynika 

z programu, dzięki temu będzie mogło nie go skorzystać więcej osób. W odpowiedzi na radnego 

Leszka Dębka o liczbę osób korzystających z programu wskazała, że jest to około 200 osób, 

w tym 83 dzieci. Wyjaśniła, ze w szkołach, w których nie ma stołówki posiłki są dowożone. 

Pani kierownik poinformowała, że do projektu uchwały na sesji zostanie zgłoszona 

autopoprawka w zakresie wejścia w życie.   

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” w 

Gminie Małkinia Górna na lata 2024-2028. Głosowało 8 radnych. 

 

Punkt 3. 

Pani Katarzyna Sobieska omówiła projekt uchwały.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały podwyższenia kryterium 

dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” w Gminie Małkinia Górna na lata 2024-

2028. Głosowało 8 radnych. 

 

Punkt 4.  

Pani Katarzyna Sobieska omówiła projekt uchwały.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie odstąpienia od 

żądania zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024 – 2028.  Głosowało 8 radnych. 

 

Punkt 5. 

Pani Katarzyna Sobieska poinformowała, że wzorem lat ubiegłych ośrodek chciałby 

kontynuować program, ponieważ zainteresowanie nim z roku na rok rośnie. Asystent jest 

zatrudniony w OPS na umowę zlecenie. Jego zadaniem jest wsparcie podopiecznego w 

czynnościach z życia dnia codziennego. W bieżącym roku objętych zostało programem 35 



osób, w kolejnym będzie to również 35. Program finansowany jest w 100% ze środków 

Funduszu Solidarnościowego. Złożono wniosek na kwotę ponad 1 mln zł, nie znamy jeszcze 

wysokości przyznanej kwoty, w zeszłym roku było to 60% wnioskowanej kwoty. W 

odpowiedzi na pytania radnych wyjaśniła, że OPS ocenia i ustala godziny w porozumieniu z 

osobą objętą programem. W 2023 r. nie było osoby, która nie otrzymała pomocy. Asystentem 

najczęściej są osoby znane podopiecznym i mają co najmniej pół roku doświadczenia w opiece.  

 

Pan Zbigniew Nietubyć zapytał, czy były jakieś skargi na asystenta.  

 

Pani Katarzyna Sobieska wyjaśniła, że skarg nie było. Była sytuacja, że podopieczny poprosił 

o zmianę asystenta z uwagi na jego ograniczoną dyspozycyjność.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia 

Gminy Małkinia Górna do realizacji Programu „Asystent osobisty 

osoby  z niepełnosprawnością ” – edycja 2024 ogłoszonego przez Ministra Rodziny i Polityki 

Społecznej.  Głosowało 8 radnych. 

Punkt 6.  

Pani Katarzyna Sobieska poinformowała, że w ustawie o pomocy społecznej  wprowadzono 

do katalogu świadczeń z pomocy społecznej usługi sąsiedzkie, jako formę usług opiekuńczych. 

Jest to zadanie gminy o charakterze nieobowiązkowym. Z uwagi na fakt, że usługi sąsiedzkie 

są formą usług opiekuńczych, w sprawie których Rada Gminy podejmowała już wcześniej 

uchwały, należało określić szczegółowe warunki przyznawania i odpłatności oraz tryb 

zwalniania z opłat za usługi w jednej uchwale, obejmującej wszystkie rodzaje usług 

opiekuńczych w tym usługi sąsiedzkie, specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. Opiekun 

zatrudniony jest na umowę zlecenie, usługi są odpłatne. Osoba świadcząca pomoc musi 

posiadać kurs pierwszej pomocy, jeżeli go nie ma to gmina finansuje taki kurs.  

 

Pani Wójt poinformowała, że zadanie OPS typu usługi sąsiedzkie niesie skutki finansowe dla 

budżetu gminy, ponieważ musi zabezpieczyć środki na ten cel. W ramach pomocy sąsiedzkiej 

szacowny koszt dla 5 osób to około  50000,00 zł 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, w tym usługi 

sąsiedzkie, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania. Głosowało 8 radnych. 

 

Punkt 7. 

Pani Marzena Kulesza – Skarbnik Gminy – poinformowała, że proponuje się obniżyć cenę 

skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego ogłoszoną w Komunikacie Prezesa Głównego 

Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 2023 r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za 



okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2024 

z kwoty 89,63zł za 1dt do kwoty 75,55zł za 1 dt.  

W odpowiedzi na pytania radnych poinformowała, że dochód z podatku w 2021 r. to około 153 

tys, a w 2022 r. około 190 tys. W poprzednim roku gmina obniżyła stawkę do kwoty 61,48 zł.  

 

Pan Leszek Siwek – wskazał, że faktyczna cena żyta na rynku jest znacznie wyższa. Musimy 

dbać o rolników, bo jest ich mało. Cena wysoka, ale musimy patrzeć na budżet.  

 

Pani Wójt wskazała, że w budżecie musimy szukać przede wszystkim dochodów. Każde 

zmniejszenie  dochodów wiąże się z rezygnacją z niektórych zadań.  

 

Pan Leszek Dębek poinformował, że w stosunku do 2022 r. podnosimy podatek o 14 zł. 

Różnica obniżki to 1,5 zł.  

 

Pani Skarbnik na 1ha jest to 4 zł. W tym roku obniżamy o ponad 1 zł więcej niż w ubiegłym w 

stosunku do stawki prezesa GUS. Z rozeznania wśród gmin wynika, że robimy największą 

obniżkę. Część samorządów podnosi podatki.  

 

Pan Zbigniew Nietubyć jak to jest możliwe, że średnia z 11 kwartałów wstecz, wzrosło o 15 

zł, jaka matematyka została tu zastosowana.  

 

Pani Wójt jest to tzw. szukanie pieniędzy przez państwo. Jeżeli samorząd obniża to znaczy, że 

rząd mniej dokłada.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do 

celów wymiaru podatku rolnego na 2024 rok. Głosów za: 5, przeciw: 1, wstrzymujących się: 

2.  

 

Punkt 8. 

 

Pani Marzena Kulesza omówiła projekt uchwały. Wyjaśniła, ze w uchwale budżetowej i wpf 

na 2023 rok był zaplanowany kredyt 6 mln, ale decydujmy się tylko na 3 mln.  

 

Pan Leszek Dębek wskazał, że we wrześniu 2022 r. podjęto uchwałę o kredycie w wysokości 

8,5 mln ile zostało wzięte. Jaki jest łączny kredyty gminy.  

 

Pani Skarbnik poinformowała, że 8,35 mln. Zadłużenie gminy to 32 mln z uwzględnieniem 

tych 3 mln. 

 

Pani Wójt wskazała, że czasy są niesprzyjające kredytom, ale gdyby zastosowano to, o co 

wnioskowała w rozmowach telefonicznych, czyli o prawidłowe naliczenie subwencji 

oświatowej nie byłoby potrzeby jego zaciągnięcia. Kredyty to skutki niedoszacowania oświaty. 

We wrześniu już brakuje środków na wypłatę dla nauczycieli. Subwencja jest tylko na dziecko, 

które chodzi do szkoły, przedszkola już nie. W przedszkolu w 2024 r. koszty są większe o około 

850 tysięcy niż w 2023 r. Dzięki ciągłemu upominaniu się o utracone dochody z CIT i PIT w 

ramach Polskiego ładu uzyskaliśmy częściową rekompensatę.  

 



Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego z przeznaczeniem na sfinansowanie deficytu budżetowego oraz na spłatę 

wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. Głosów za: 5 za, przeciw: 1, wstrzymujących 

się: 2. Głosowało 8 radnych.  

 

Punkt 9. 

Pani Marzena Kulesza - Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Małkinia Górna na lata 2023-2036. Głosów za 6,wstrzymujących się 2. 

Głosowało 8 radnych. 

 

Punkt 10. 

 

Pani Marzena Kulesza - Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Pan Mirosław Wróbel zapytał o zmniejszenie na wykup gruntów.  

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że nie przewidujemy już wykupów. Przeniesiono na projekty 

inwestycyjne.  

 

Pan Leszek Dębek zapytał o projekt budowlany na część ulicy Kolejowej w Małkini Górnej  

30 520,00 zł jaki obejmuje zakres prac. Poprosił o informację w sprawie zmniejszenia 

wynagrodzenia pracowników oraz o plany dotyczące remontu budynku po byłej szkole 

w Daniłowie.  

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany w dziale administracja publiczna w wynagrodzeniach 

wynikają z oszczędności w związku z długotrwałą chorobą pracowników. Przeniesienia 

dokonuje się na wynagrodzenia dla oświaty. 

 

Pani Wójt w kwestii Daniłowa poinformowała, że złożyliśmy wniosek o 200 000,00 zł dotacji 

i przewidujemy wkład własny. Prace nie są określone, czeka nas debata w tym zakresie.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Małkinia Górna na 2023 rok. Głosów za 5, wstrzymujących się 3. Głosowało 8 radnych. 

 

Punkt 11.  

 

Pani Marzena Kulesza przedstawiła informacje na temat projektu budżetu, tj. Planowane 

dochody    74 916 672,30 zł, planowane wydatki     76 208 312,30 zł. W budżecie zaplanowany 

jest kredyt w wysokości 4 mln zł. Planowane zadłużenie Gminy Małkinia Górna na 31 grudnia 

2024 roku wyniesie  36 439 578,00 zł. tj. 48,64% w stosunku do planowanych dochodów, 

natomiast relacja spłaty zadłużenia do dochodów wyniesie 3,62%.  

 



Pan Mirosław Wróbel zapytał, co się zmieniło, że na ul. Brokowską dokładamy ponad 

300 000,00 zł. Co z wodociągiem.  

 

Pani Wójt – jestem umówiona na spotkanie z zarządem województwa i mam nadzieję, że 

zapadną decyzję w tej sprawie. Wprowadzenie do budżetu to ruch, który pozwoli rozpocząć 

działania w tym temacie.  

 

Pan Adam Pławski -  poinformował, że wojewoda wydaje zgodę na odcinek, który przebiega 

pod drogą wojewódzką, pismem poinformował nas, że wnosi sprzeciw.  Odnosząc się do 

projektu na oświetlenie poinformował, że jest on na ukończeniu.  

 

Pan Leszek Dębek: zapytał dlaczego w wpf nie uwzględniono zadania budowa drogi Glina – 

Sumiężne oraz utwardzenie ul. Piaski. Poprosił o informację ws. budowy mieszkań 

komunalnych 13 mln.  

 

Pani Skarbnik poinformowała, że są to zadania jednoroczne, więc nie wprowadza się go do 

wpf. Zadanie budowa mieszkań komunalnych zostało rozłożone na kolejne lata do spłaty.  

 

Pan Arkadiusz Murawski – na jakim etapie jest wodociąg w m. Borowe. Czy w budżecie są 

pieniądze na budowę promenady. Może część pieniędzy trzeba przesunąć na to zadanie. Czy 

powstanie sklep Mrówka i Pepco. 

 

Pan Adam Pławski – ZGKiM nie zgłosił zakończenia robót budowlanych. Przyłącze muszą 

opłacić Wody Polskie.  

 

Pani Skarbnik poinformowała, że nie zabezpieczono środków na budowę promenady. 

 

Pani Wójt: to czy powstanie Mrówka to zależy od konsorcjum. Powstanie pepco to perspektywa 

2024 r., ale na obecną chwilę „ścieramy się” . 

 

Pan Zbigniew Nietubyć- dlaczego przesunięto zadanie: Budowa chodnika na ul. Słowackiego 

na 2025 r.  

 

Pan Adam Pławski: wykonawca zrezygnował z realizacji zadania. Pod koniec roku trudno  jest 

o znalezienie wykonawcy.  

 

Pan Zbigniew Nietubyć – chodnik ten budowany jest dłużej niż przy ul. Kochanowskiego. We 

wrześniu Pani Wójt dołożyła na jego budowę, a w listopadzie zabrała.  Zdaniem radnego jest 

to kpiną. Chodnik budowany jest już 3 lata, a teraz zadanie przesunięto na 2025 r. Kto się zgłosił 

do budowy. Został fragment, który pani Wójt obiecała mieszkańcom wykonać. Poproszę o 

pisemne stanowisko w tej sprawie. 

 

Pani Skarbnik – dołożono na bieżący 2023 rok. To co było zaplanowane w 2024 r. przesunięto 

na 2025 r.  

 

Pani Wójt: obiecałam, że dołożę i dołożyłam. Zrezygnował wykonawca pan Czarkowski z 

Kaczkowa. Proszę złożyć pismo z prośbą o stanowiska.  



 

Pan Zbigniew Nietubyć: Co z budową chodnika na ul. Żeromskiego.  

 

Pani Skarbnik – uznałam, że ważniejsza jest budowa SUWu niż budowa chodnika.  

 

Pan Leszek Siwek – podziękował za uwzględnienie drogi w Sumiężnem, ale zaznaczył, że jest 

to tylko 400m po terenie gminy.  

 

Pani Wójt wszystko byśmy chcieli, ale jak był projekt w sprawie kredytu to była negacja. 

Przedstawiła informacje na temat utraconych dochodów z tytułu PIT i CIT w ramach Polskiego 

Ładu. Wyraziła nadzieję, że wrócą środki unijne z KPO do podziału i będzie można realizować 

zadania nie kosztem innych zadań.  

 

Pan Leszek Dębek – zapytał jakie jest stanowisko gminy w sprawie dołożenia powiatowi na 

drogę w Niegowcu.  

 

Pani Wójt – mamy zwiększyć 1/3 dotacji dla powiatu. U nas w takich przypadkach unieważnia 

się przetargi. Zobaczymy jutro co powie starosta na sesji.  

 

Pan Leszek Siwek – zawsze byłem przeciwny dokładaniu do zadań starostwa. Mamy 3 radnych 

powiatowych, powinni walczyć.  

 

Pan Zbigniew Nietubyć – zapytał jakie jest stanowisko w sprawie budowy pomieszczeń dla 

KGW na placu zabaw z funduszu sołeckiego Małkinia Górna V.  

 

Pan Adam Pławski – należy się zastanowić, to będzie trudne. Trzeba go zakwalifikować jako 

budynek użyteczności publicznej, wykonać dokumentację, uzyskać pozwolenie na budowę. 

58 000,00 zł to na samą dokumentację, pozwolenie i nie wiemy co się będzie mogło tam 

znaleźć.  

 

Pan Zbigniew Nietubyć – jest program dotyczący świetlic wprowadzony przez Urząd 

Marszałkowski.  

 

Pan Adam Pławski – Urząd Marszałkowski daje środki około 200 tys. Po dotacji budynek musi 

być wykończony by można było tam działać. Dotacja to około 10% całego przedsięwzięcia.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Małkinia Górna na lata 2024-2037. Głosów za: 5, wstrzymujących się: 3. 

Głosowało 8 radnych.  

 

      Punkt 12.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Małkinia Górna na 2024 rok. Głosów za: 5, wstrzymujących się: 3. Głosowało 8 radnych. 

 

 

 



Punkt 13. 

 

W sprawach różnych poruszono następujące kwestie:  

 

Pan Mirosław Wróbel: 

1) Do kogo należą rowy melioracyjne przy ul. Brokowskiej.  

Pani Wójt poprosiła o kontakt z referatem ochrony środowiska po szczegółowe informacje. 

Wody Polskie przesłały informację, że będą czyścić rowy.  

 

 

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

 

Przewodniczący Komisji 

Leszek Siwek 

 

 

 

 

Protokolant:  

Beata Dębkowska 

 

 


